
 
 
 
 
 
   
IT TAKES A VILLAGE TO RAISE A CHILD.  

 

Dank u wel voorzitter. Geachte commissieleden, 

 

De gemeenteraad van Leudal staat opnieuw voor een grote uitdaging.  

Het betreft hier het al dan niet herroepen van haar besluit van mei 2018 om een krachtig 

IKC in en voor Leudal-West te bouwen in Hunsel.  

Een belangrijke vergadering voor u allemaal. Immers de gemeenteraad nam dat besluit 

anderhalf jaar geleden, en diezelfde raad zette in april van dit jaar de uitvoering van dat 

besluit ‘on hold’.  

 

In tweede instantie bleek een raadsmeerderheid toch nog twijfels te hebben over haar 

eerder genomen besluit. De raad droeg vervolgens de wethouder van Onderwijs op om 

een aanvullend onderzoek uit te zetten.  

Dat onderzoek is uitgezet, u heeft de uitkomsten ontvangen en bestudeerd en nu zit u 

weer hier om daarover met elkaar in gesprek te gaan.  

Ik hoop vurig dat u er vanavond in slaagt om, op basis van argumenten, met elkaar in 

gesprek te gaan over de voors en tegens om het HHIN-IKC in Hunsel te bouwen. De 

huidige en toekomstige ouders van dat IKC en hun kinderen, maar zeker ook onze 

medewerkers zijn gebaat bij helderheid.  

Het gesprek over het IKC Leudal-West begon al in 2012. De gemeente Leudal en SPOLT 

sloegen toen de handen ineen en trekken inmiddels al dik zeven jaar samen op. Toen al 

sprak men over het belang van een krachtige sub-regio! Dat statement lijkt nu naar de 

achtergrond te verdwijnen. 

De medezeggenschapsraden van de scholen, het orgaan waarin ouders en leerkrachten 

elkaar maandelijks spreken over alles wat de school aangaat, en de dorpsraden werden 

intensief bij die gesprekken betrokken. En dat gold ook al rap voor onze 

samenwerkingspartners Hoera Kindercentra, SG Ursula en Bibliocenter.  

 

Ik heb de afgelopen dagen onafzienbare reeksen notulen, gespreksverslagen en besluiten 

nagelezen en stel vast dat we het over een kwestie al jaren eens zijn. Wij, u en wij, 

hebben het voornemen om voor de inwoners van Leudal-West een krachtig integraal 

kindcentrum te bouwen. Een educatief centrum waar onderwijs en onderwijsnabije 

voorzieningen hun krachten bundelen, in dienst van de kinderen en volwassenen van 

genoemde sub-regio. Daarover waren en zijn we het al geruime tijd eens. U zult het ons 

niet kwalijk nemen dat wij inmiddels enigszins ongeduldig beginnen te worden. 

 

Om ons gezamenlijk geheugen op te frissen, neem ik u mee terug naar mei 2018. Uw 

gemeenteraad nam destijds het besluit om aan de Kallestraat in Hunsel een IKC te 

bouwen. De raad nam dat besluit na het advies van de stuurgroep die zij daarvoor had 

ingesteld. In die stuurgroep waren alle belanghebbenden uit de vier dorpen en de 

educatieve partners vertegenwoordigd.  

Het leek er lang op dat de stuurgroep tot een unaniem advies zou komen. Helaas lukte 

dat uiteindelijk niet. Aan het slot van de beraadslagingen liet de dorpsraad van Neeritter 

als enige weten het advies van de stuurgroep niet te onderschrijven.  

 
Uit: Raadsbesluit 29 mei 2018 

Besluit:  

1. In te stemmen met het voorstel om de locatie Kallestraat ter hoogte van het sportpark in Hunsel aan te wijzen als locatie 

voor het nieuwe speel-leercentrum en opdracht te geven om dit uit te werken tot een ruimtelijk en architectonisch ontwerp.  

2. Dat er een plan moet komen om te zorgen voor een optimale verkeersveiligheid rondom de nieuwe school en de 

toegangsroutes per auto, fiets en te voet naar deze locatie + het draagvlak voor dit plan te toetsen bij ouders en school.  

3. Dat er uiterlijk gelijktijdig met de realisatie van de nieuwe school een plan moet worden gemaakt voor herbestemming van 

het vrijkomende vastgoed + dat indien er uiterlijk binnen 3 jaar na opening van de nieuwe school geen herbestemming is 
gerealiseerd, de leegstaande gebouwen worden gesloopt. 

 



 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

Dat was jammer, maar uiteindelijk waren we ook blij dat er een besluit was genomen.  

Bij de aanvang van dit project was er vooral aandacht voor de lonkende perspectieven 

van een krachtig educatief centrum. Terecht. 

 

Toen er echter een advies moest worden geformuleerd door de stuurgroep, ontstonden 

de eerste, terugtrekkende bewegingen. Dat is jammer, maar niet onbegrijpelijk. Je kan 

nog zoveel goede rationele argumenten aanvoeren voor een sterke sub-regio, maar als 

besluitvorming in zicht komt, is het ook logisch dat men zich niet alleen een voorstelling 

maakt van alle mogelijke toekomstige plussen, maar ook van de gevreesde minnen voor 

het eigen dorp. En dat is gebeurd. Niet meer en niet minder. 

De afgelopen jaren is het belang van een krachtige unilocatie herhaaldelijk genoemd. 

Daarbij werd ook steeds expliciet benoemd dat een dergelijk besluit ingrijpt in de 

dorpsgemeenschappen die, als gevolg van een dergelijk besluit hun school verliezen.  

Het vertrek van een school uit een dorp is een ingrijpend besluit en dat raakt aan 

emoties en gevoelens van leefbaarheid. Dat weten wij als geen ander. 

 

Toen, in de daarop volgende maanden een groep ouders bezwaar maakte tegen het 

besluit om in Hunsel te gaan bouwen, ontstond er twijfel bij diverse politieke fracties.  

De heer Mertens, woordvoerder van een groep ouders, liet u weten dat zij zich zorgen 

maakten over de doelmatige besteding van publieke middelen, de verkeersveiligheid en 

het draagvlak onder ouders. Hij riep de raad op om kritisch terug te kijken op dat 

genomen besluit en er, daar waar nodig op terug te komen.   

Diverse raadsleden gaven vervolgens, in tweede instantie, aan behoefte te hebben aan 

nadere informatie.   

En dus droeg de raad het college op om een vergelijkend warenonderzoek en een 

zorgvuldige ouderraadpleging uit te zetten om de voorkeur voor de locaties Hunsel en 

Ittervoort te onderzoeken. 

Dat laatste was een opmerkelijke keuze, aangezien SPOLT, in nauw overleg met de 

medezeggenschapsraden van de Lambertus, de Schakel en de Wegwijzer twee maanden 

eerder, in het kader van de voorgenomen fusie van de drie scholen, ook al een enquête 

had uitgezet onder ouders.  

 

Wat wij betreuren, is, dat de raad de wethouder opdroeg om de ouders te bevragen op 

een voorkeur voor de vestigingsplaats van het nieuwe IKC, nadat diezelfde raad eerder 

de knoop had doorgehakt en een besluit had genomen. Het laat zich raden welke 

antwoorden je krijgt op een dergelijke vraag. Daar hoef je geen onderzoek voor uit te 

zetten.  

 

Daarnaast vroeg u de wethouder ook om een vergelijking op hoofdzaken tussen de beide 

locaties aan te leveren. Met die hoofdzaken doelde u met name op een vergelijkend 

onderzoek van beide locaties op basis van financiën en verkeersveiligheid. 

Wij onderschrijven het belang van deugdelijk onderzoek naar bouwkosten en 

verkeersveiligheid, maar willen ook opmerken dat een onderzoek naar verkeersveiligheid 

in een amendement op het raadsbesluit van mei 2018 was meegenomen. Een extra 

pleidooi voor een onderzoek naar verkeersveiligheid was derhalve volstrekt overbodig.  

 
De gemeenteraad nam vervolgens het volgende drieledige besluit:  

1. Dat een zorgvuldige ouderraadpleging noodzakelijk is met betrekking tot de voorkeur van ouders omtrent de 

locatie Hunsel en Ittervoort;  

2. Dat het College op basis van de beschikbare informatie een vergelijking op hoofdzaken voorlegt aan de Raad 

tussen de locatie Hunsel en Ittervoort;  

3. Dat zodra de resultaten hiervan bekend zijn de Raad definitief besluit over de voorkeurslocatie.  

 



 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

Nu het onderzoek is afgerond en de resultaten bekend zijn, is het aan de raad om de 

uitkomsten op waarde te schatten.  

Het is derhalve van belang om met elkaar helderheid en afstemming te creëren over de 

agenda voor vanavond, want daar kan zo maar verwarring over ontstaan. 

 

De gemeenteraad zal op korte termijn besluiten of de uitkomsten van het laatste 

onderzoek leiden tot nieuwe inzichten en of motieven om het oorspronkelijke besluit uit 

2018 te heroverwegen.    

Wij zijn benieuwd welke nieuwe inzichten het onderzoek u heeft opgeleverd. En we zijn 

uiteraard ook zeer benieuwd of die steekhoudend en zwaarwegend genoeg zijn om een 

eerder genomen besluit te herroepen.  

 

Los van de financiële en verkeerstechnische uitdagingen in dit dossier, wil ik u wijzen op 

enkele andere consequenties die hier ook nadrukkelijk spelen. 

Het herroepen van het raadsbesluit zou namelijk kunnen leiden tot nieuw onderzoek. Dat 

kost opnieuw veel tijd en geld. Niet doen is ons advies.  

 

Als de raad op 10 december onverhoopt besluit om te kiezen voor de locatie 

Begoniastraat, dan dient zij zich ook te realiseren dat de kinderen van de Schakel en die 

van Hoera, tijdelijk, gedurende een of twee jaar, elders moeten worden ondergebracht.  

Los van de huisvestings- en verkeersproblematieken die dat veroorzaakt, vragen wij 

aandacht voor de effecten die dat heeft op kinderen.  

Dat zou ertoe kunnen leiden dat de kinderen tijdelijk worden ondergebracht op de 

Lambertus en de Wegwijzer. Dat zou er toe kunnen leiden dat een bestaande 

schoolgemeenschap tijdelijk wordt ontbonden en vastgeplakt aan een andere. De 

kinderen zullen dan niet alleen twee keer verhuizen, zij zullen ook twee keer moeten 

wennen aan een nieuwe samenstelling.  

Wij weten wat dat betekent voor de groepsdynamica en voor het welbevinden van 

individuele kinderen. Over onze leerkrachten hebben we het dan nog niet eens gehad.  

Ik ga u niet vermoeien met een uitgebreide pedagogische verhandeling maar ik wil u wel 

met klem vragen om grondig na te denken over alle consequenties van uw besluit. We 

willen u vragen om het perspectief in te nemen van alle belanghebbenden, ook van de 

kinderen en de medewerkers. 

Mogelijk kan dat ertoe leiden dat we de fusie eerder moeten laten ingaan, wat leidt tot 

negatieve financiële consequenties voor de personele inrichting van het IKC. 

 

Het is vanavond aan u, beste commissieleden, en op 10 december aan de raad, om alle 

voors en tegens te wegen én om gevoel te hebben voor alle emoties die er spelen. Het is 

uw werk om daarnaast en tegelijkertijd vooruit te kijken. Om uit te stijgen boven dat wat 

er nu allemaal speelt. En vooral om na te denken over dat wat de besluiten van vandaag 

ons morgen opleveren. 

En ik kan u vertellen dat de directeur van de drie scholen, samen met zijn medewerkers, 

en zijn collega’s van Hoera en Bibliocenter, daarover al veel gesprekken heeft gevoerd. It 

takes a village to raise a child. Zij willen dolgraag. En zij zijn vastbesloten om het HHIN-

IKC tot een succes voor Leudal-West te maken. Zij verwachten dat u hen daarvoor groen 

licht geeft!   

  

Boxmeer, 24 november 2019 

 

 

Gérard Zeegers 

Voorzitter CvB SPOLT 


